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SE-BRM.0012.6.10.2023 

 

 

  

PROTOKÓŁ Z POSIEDZENIA 

KOMISJI ROLNICTWA I OCHRONY ŚRODOWISKA RMiG KÓRNIK 

z dnia 21 listopada 2023 roku 

 

 

Posiedzenie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska Rady Miasta i Gminy Kórnik 

odbyło się 21 listopada 2023 roku, w godzinach 13:00 – 14:20 w sali posiedzeń 

Ratusza Bnińskiego w Kórniku. 

W posiedzeniu wzięło udział 6 członków komisji.  

 

Obecni: 

1. Beata Bruczyńska 

2. Iwona Cupryjak 

3. Roman Genstwa 

4. Magdalena Kosakowska 

5. Iwona Kosmalska 

6. Jarosław Mieloch 

7. Jerzy Rozmiarek 

8. Andrzej Surdyk 

 

W spotkaniu uczestniczyli także: wiceburmistrz Sebastian Wlazły, kierownik Wydziału  

Podatków i Opłat Lokalnych UMiG Kórnik Ewa Kędziora, kierownik Wydziału  

Ochrony Środowiska i Rolnictwa UMiG Kórnik Sławomir Zakrzewski i zastępca 

komendanta Straży Miejskiej Patryk Krzeszewski. 

 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad: 

Przewodnicząca Beata Bruczyńska otworzyła posiedzenie i powitała zebranych. 

Sprawdziła obecność. Stwierdziła, że w obradach uczestniczy 6 członków Komisji 

Komisja miała kworum i mogła podejmować prawomocne decyzje. 
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Przewodnicząca przypomniała, że obradujących obowiązuje Klauzula informacyjna  

w związku z rejestracją nagrań komisji Rady Miasta i Gminy Kórnik, której treść  

jest załącznikiem do protokołu. 

Przewodnicząca zapytała, czy zebrani mają uwagi do ogłoszonego wcześniej 

porządku obrad. Zastrzeżeń nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad.  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Beata Bruczyńska, Iwona Cupryjak, Iwona Kosmalska, Jerzy Rozmiarek, Andrzej 

Surdyk 

BRAK GŁOSU (1) 

Jarosław Mieloch  

NIEOBECNI (2) 

Roman Genstwa, Magdalena Kosakowska 

 

Radny Jerzy Rozmiarek nie głosował za pomocą systemu Esesja. 

 

Przyjęty dokument prezentował się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego. 

4. Zapoznanie się z uchwałami zebrań wiejskich w sprawie Funduszu Sołeckiego 

na 2024 rok. 

5. Wysłuchanie sprawozdania z realizacji programu likwidacji wyrobów 

zawierających azbest. 

6. Zapoznanie się z korespondencją dotyczącą jeziora Bnińskiego. 

7. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski: 

a) zapoznanie się z pismem Rady Miejskiej Śmigla. 

8. Zakończenie posiedzenia. 
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2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia: 

Dokument jest załącznikiem do protokołu. Nie zgłoszono uwag. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Beata Bruczyńska, Iwona Cupryjak, Iwona Kosmalska, Jerzy Rozmiarek, Andrzej 

Surdyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jarosław Mieloch 

NIEOBECNI (2) 

Roman Genstwa, Magdalena Kosakowska 

 

Radny Jerzy Rozmiarek nie głosował za pomocą systemu Esesja. 

 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 

przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego: 

Projekt jest załącznikiem do protokołu. 

Propozycja została przedstawiona przez kierownik Ewę Kędziorę. Radny Jerzy 

Rozmiarek zauważył, że obecna cena żyta jest niższa, niż podana w komunikacie 

prezesa GUS. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły przedstawił stawki podatku rolnego  

w okolicznych gminach, w większości wyższe niż proponowana przez burmistrza  

MiG Kórnik. Radny Jerzy Rozmiarek zaproponował obniżenie propozycji burmistrza  

o 1 zł, co wyrównałoby stawki gmin Kórnik i Środa Wielkopolska. Radny Jarosław 

Mieloch zaproponował pozostawienie stawki na zeszłorocznym poziomie. 

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły wskazał, że średni miesięczny dochód z pracy  

w gospodarstwie rolnym to 5 tys. zł i wzrósł w stosunku do zeszłego roku o prawie 

100%. Dodał także, że nie podnoszenie podatku rolnego nie jest uczciwym 

postępowaniem w stosunku do innych podatników. Radny Jarosław Mieloch zwrócił 

uwagę na znaczący wzrost cen paliw, nawozów, czy kosztów pracy. Podkreślił,  

że określając stawkę podatku należy wziąć pod uwagę zakres szerszy, niż komunikat 

prezesa GUS. Wiceburmistrz podkreślił, że zaprzestanie stopniowego podnoszenia 
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stawek podatku spowoduje w przyszłości problem, gdy konieczne będzie nagłe 

wyrównanie poziomów opłat. Radna Iwona Cupryjak zapytała o dotacje wypłacane 

rolnikom. Kierownik Sławomir Zakrzewski omówił zasady zwrotu akcyzy za paliwo. 

Radna zapytała, czy wypłacano rekompensaty za niesprzedane zboże. Radny Jerzy 

Rozmiarek potwierdził. Powtórzył, że ceny zbóż znacznie się obniżyły. Przedstawił 

sytuację w rolnictwie. Radna Iwona Cupryjak zgodziła się, że każdy rolnik ma inne 

uwarunkowania pracy i możliwości zarobku. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły zgodził 

się z propozycją radnego Jerzego Rozmiarka dotyczącą obniżenia o 1 zł 

proponowanej stawki podatku rolnego. Na sesję zostanie przestawiony poprawiony 

projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa obliczania podatku rolnego 

ze zmianą na 68 zł.  

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Beata Bruczyńska, Iwona Cupryjak, Iwona Kosmalska, Jarosław Mieloch, Jerzy 

Rozmiarek, Andrzej Surdyk 

NIEOBECNI (2) 

Roman Genstwa, Magdalena Kosakowska 

 

4. Zapoznanie się z uchwałami zebrań wiejskich w sprawie Funduszu Sołeckiego  

na 2024 rok: 

Uchwały są załącznikami do protokołu. 

Zebrani zapoznali się z dokumentami. Przewodnicząca Beata Bruczyńska 

podkreśliła, że wydatki z FS są szacowane z uwagi na inflację, szczególnie  

w sektorze usług. Sołtysi proponują mieszkańcom zmiany przeznaczenia środków 

tak, by maksymalnie wykorzystać przyznane pieniądze. Wskazała na obniżenie kwot 

FS, co wynika ze zmniejszonych wpływów z udziału gmin w CIT. 
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5. Wysłuchanie sprawozdania z realizacji programu likwidacji wyrobów zawierających 

azbest: 

Sprawozdanie, które omówił kierownik Sławomir Zakrzewski, jest załącznikiem  

do protokołu. Przewodnicząca komisji zapytała ile środków z budżetu gmina może 

przeznaczyć na dofinansowanie pokryć dachów. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły 

wyjaśnił, że nie ma podstaw prawnych pozwalających jst przyznawać tego rodzaju 

dofinansowanie. Środkami, dla rolników, dysponuje ARiMR. Radny Jarosław Mieloch 

zapytał ile azbestu pozostało do likwidacji w MiG Kórnik. Następnie zaproponował 

przedstawienie programu ARiMR na łamach Kórniczanina. Wiceburmistrz 

odpowiedział, że jest to przede wszystkim zadanie agencji, jednak nie wykluczył 

publikacji. Przewodnicząca Beata Bruczyńska powiedziała, że prawdopodobnie wielu 

posiadaczy nieruchomości pokrytych azbestem czeka z wymianą do ostatniej chwili – 

do 2032 roku. Zaproponowała rozmowy ze starostą w celu rozpatrzenia możliwości 

umożliwienia zainteresowanym pozyskania środków także na pokrycie dachów.  

 

6. Zapoznanie się z korespondencją dotyczącą jeziora Bnińskiego: 

Przewodnicząca komisji zwróciła uwagę, że nie wpłynęła odpowiedź GW Miłosław  

na pismo w sprawie montażu boi. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły powiedział,  

że trwają rozmowy z gospodarstwem. Przedstawił problemy z wycinką trzciny  

w jeziorze Kórnickim. Powracając do sprawy wyznaczenia na jeziorze Bnińskim, 

zgodnie z uchwałą Rady Powiatu Poznańskiego obszaru, po którym mogą  

się poruszać skutery wiceburmistrz powiedział, że prezes GW Miłosław wyraził ustną 

zgodę. Do UMiG Kórnik ma wpłynąć pismo w tej sprawie. Zobowiązał  

się do ponaglenia strony. Radny Jarosław Mieloch zapytał o odpowiedź Wód 

Polskich na pismo w sprawie wyznaczenia linii brzegowej. Dokument także  

nie wpłynął. Wiceburmistrz odniósł się do propozycji stowarzyszenia zajmującego  

się jeziorami w gminie Kórnik. Powiedział, że MiG Kórnik nie podpisze porozumienia. 

Radny Jarosław Mieloch zapytał, czy jest możliwość współpracy z Wodami Polskimi. 

Podkreślił, że wokół jeziora Bnińskiego nie ma możliwości swobodnego przejścia. 

Wyznaczenie pasa szerokości 1,5 m nie jest możliwe bez określenia linii brzegowej. 

Przewodnicząca Beata Bruczyńska poinformowała, że będzie rozmawiała z radnym 

powiatowym nt. skierowania ruchu łodzi motorowych i skuterów na jezioro  

w okolicach Konina, które jest wyposażone w odpowiednią infrastrukturę.  
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7a) Zapoznanie się z pismem Rady Miejskiej Śmigla: 

Apel RM Śmigla jest załącznikiem do protokołu. 

Zebrani zapoznali się z pismem. Wiceburmistrz Sebastian Wlazły zwrócił uwagę  

na konieczność zmiany terminu realizacji obowiązku wymiany starych instalacji  

na paliwa stałe określanego przez Sejmik Województwa Wielkopolskiego. Projekt 

apelu zostanie radnym przedstawiony prawdopodobnie na sesję grudniową. Radny 

Jarosław Mieloch zwrócił uwagę, że wiele osób nie wymienia pieca z uwagi  

na problemy finansowe, czy zdrowotne.  

 

7. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski: 

Radny Jerzy Rozmiarek ponowił prośbę o usunięcie pojemników na używaną odzież 

z nieruchomości gminnej w Czmoniu.  

 

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły poinformował, że na przetarg dotyczący odbioru  

i transportu odpadów komunalnych wpłynęła jedna oferta – PGK Śrem. 

Prezentowane kwoty nie są znacząco wyższe od tych sprzed dwóch lat. Stawka 

opłaty dla mieszkańców nie zostanie podniesiona. Możliwa jest dopłata z budżetu 

gminy. 

 

Kierownik Ewa Kędziora poinformowała, że burmistrz zgadza się z proponowaną 

przez prezesa GUS stawką podatku leśnego. 

 

Przewodnicząca Beata Bruczyńska ponowiła prośbę o kontrole wyposażenia placu 

zabaw w Skrzynkach. Przypomniała, że podczas poprzednich działań wykazano,  

że belki są nagnite. Kontrolujący stwierdził, że plac nie nadaje się do użytku. Urząd 

nie zareagował. Wiceburmistrz poprosił o przesłanie wiadomości pocztą email.  

Radna przypomniała także monity dotyczące uzupełnienia nawierzchni ul. Kwiatowej 

w Skrzynkach.  

 

Radna Iwona Cupryjak zapytała o możliwość ustawienia pojemnika na sól/ piasek 

przy drodze powiatowej w Runowie. Wiceburmistrz także poprosił o przeslanie 

wiadomości email.  

 

 



  

7 
 

8. Zakończenie posiedzenia: 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodnicząca Beata Bruczyńska 

zakończyła posiedzenie Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 

   

 

Przewodnicząca Komisji 

       /-/ Beata Bruczyńska  

Protokołowała Helena Cyranik 

 

 


